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ایزدخواه عضو هیات رئیسه کمیسیون صنابع مطرح کرد:

وتوی مجلس و قوه قضاییه با طرح مولدسازی

سرویس سیاسی-  روح الله ایزدخواه در نشست 
تفحص عدالت در مولدسازی دارایی های دولت، بیان 
کرد: ما از سه بعد اساسی نسبت به موضوع مولدسازی 
دارایی مصوبه سران قوا ایراد داریم؛ بخش اول آن بخش 
گفتمانی است که فروش اموال در چارچوب گفتمان 

اقتصادی مقاومتی چه جایگاهی دارد؟
طرح مولدســازی با اقتصــاد مقاومتی 

نسبتی ندارد
وی افــزود: موضوع اقتصاد مقاومتی بیش از ۱۰ 
سال مطرح اســت و رهبری بارها از دولت و مجلس 
آن را مطالبه کرده اســت. از نگاه ما طرح مولدســازی 
با اقتصاد مقاومتی نســبتی ندارد. ضمن این که بحث 
خصوصی سازی هم که در رابطه با آن قانون داریم و در 
سیاست های کلی نیز مطرح شده است بازهم شیوه آن 
را بحث کنیم در دنیا بیش از ۵۰ روش خصوصی سازی 
وجــود دارد اما ما بدتریــن روش آن که فروش اموال 
است انتخاب کرده ایم. این عضو هیات رئیسه کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس با بیان این که فروش اموال دولت 
شبیه خام فروشــی است، عنوان کرد: اگر خام فروشی 
نفت و معادن مذموم است، فروش اموال و دارایی های 
دولت نیز مذموم است. یعنی حراج کردن دارایی دولت 
که در واقع منابع بیت المال که از محل نفت مردم تملک 
شده است. بنابراین مردمی سازی اقتصادی در اینجا به 
حاشیه رانده می شود. همانطور که در خصوصی سازی 
رهبری در انتقاد گفتند مقصود ما مردمی سازی بود که 

حاصل نشد.
فروش اموال طبق مصوبه مولدســازی 

غلط است
ایزدخــواه تاکید کرد: فروش اموال چیزی غیر از 
مولدسازی است. فروش اموال که در این مصوبه اشاره 
مســتقیم به آن شده است اساسا از نگاه گفتمانی غلط 
اســت. به خصوص وقتی که به خاطر تامین هزینه ها 
به آن نگاه کنیم و نگاه درآمدزایی به آن داشــته باشیم. 
خصوصی ســازی نیز چون دولت نگاه درآمدزایی به 
آن داشــت منحرف شد. نه در سیاست های کلی و نه 
در قانون اصل ۴۴ کلمه درآمدزایی نیامده است. عملا 
خصوصی ســازی به نام مردمی ســازی بود اما به کام 

جبران تنبلی ها و ناکارآمدی های دولت شد.
وی با طرح این ســوال کــه آیا نگاه ما به اقتصاد 
همچــون تکنوکرات ها اســت و آیا تکنوکرات ها که 
بیش از ۳۰ ســال گلوگاه های اقتصاد کشور دست آنها 
بــود عاجز از فروش اموال بودند و آیا ما با این مصوبه 
شــق القمر کرده ایم؟ گفت: این هنر نیست که مصوبه 
عجیب و غریبی بــه عنوان فروش اموال مطرح کنیم. 
اگر آقایان قالیباف و رئیسی در زمان تبلیغات انتخابات 
در تلویزیون می گفتند که راهکار ما این اســت که یک 
هیات ۷ نفره با مصونیت بالای قضایی و قانون تشکیل 
دهیم و اموال را بفروشیم مخاطبان به آنها چگونه نگاه 

می کردند؟!
این که جراحی های اقتصــادی دولت به 

سمت هزینه های ضروری برود، ایراد دارد
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسلامی 
بیان کرد: این که جراحی های اقتصادی دولت به سمت 
هزینه های ضــروری مانند حذف یارانه ارز ترجیحی 
یا ســمت اموال دولت که منابع عمومی کشور است 
برود، از اســاس ایراد دارد. چرا به سوی جراحی نظام 
بانکی که گلوگاه و مولد تورم اســت نمی روند؟! چرا 
به ســوی جراحی سوداگری و دلالی کشور نمی روند 
که تولید را خفه کرده اســت. این نگاه که اول بر حراج 
دارایی های دولت دست بگذاریم و کاهش هزینه های 
ضروری دولت مانند حذف یارانه را داشته باشیم، نگاه 
پــر اعوجاج و ایرادی اســت. ما در حال حاضر قانون 
واگذاری اموال را داریم که حدود ۶ ســال اســت بر 
زمین مانده و دلیل اول آن مقاومت بانک مرکزی است 
که زیر بار نرفته که لیســت اموال و سهام مشمول این 
قانون را بدهد. همچنین بانک های عامل نمی خواهند 

بنگاه داری شان را کنار بگذارند.
سران قوا برای حل مسائل، قانون موجود 

را اجرایی کنند
وی تاکید کرد: اگر سران قوا می خواهند مساله را 
حل کنند قانون موجود که آیین نامه هم دارد اجرایی کنند 
و از همان اختیارات ویژه سران استفاده کنند و جلوی 
مقاومت در اجــرای قانون را بگیرند. اگر می خواهند 
قانــون را اجرایی کنند قانون اصل ۴۴ چرا به انحراف 
رفت؟ طبق نظر دیوان محاســبات در ۱۵ سال گذشته 
۲۳.۵ درصد به بخش خصوصی واقعی واگذار شــده 
است. بند )ب( سیاست کلی می گوید که باید تعاونی ها 

در اولویت خصوصی سازی قرار بگیرند و ۳۰ درصد از 
منابع خصوصی به سمت تعاونی های خصوصی برود. 
اگر سران قوا در اجرای قانون مصمم هستند این قانون 

ها را اجرا کنند که مجلس نیز از آن پشتیبانی می کند.
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس با بیان 
این که مقاومت های درون حاکمیتی داریم، اظهار کرد: 
آقای قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی نیز بحث 
ترس مدیران را مطرح کردند که می ترســند اموال را 
واگذار کنند چون ۵ سال آینده باید پاسخگوی بازرسی 
و دســتگاه امنیتی باشــند. راه حل شجاعت بخشی به 
سیســتم بروکراســی فرسوده کشــور، طرد قانون و 
مصونیت بخشی از قانون نیست. اگر مدیران می ترسند، 
آنهــا در خیلی از کارهای دیگر مانند حمایت از بخش 
تولید، ارتباط گیری بخش صنعت با دانشگاه و توسعه 
صنعت هم می ترســند. اگر مساله ترس مدیران است 
راه حــل آن دور زدن قانــون نیســت و باید اصلاح 
اساسی انجام شود. ایزدخواه در عین حال خاطرنشان 
کــرد: انتظار ما از جناح اصولگرایی که حاکمیت را در 
دست گرفته این است که کشور را اصلاح ساختاری و 
جراجی اقتصادی کند. راه، این نیست که اموال مردم را 
بفروشیم و مشکل روزمره سازمان برنامه را حل کنیم. 

این گونه هیچ اصلاحی رخ نمی دهد.  
در مولدسازی در خصوص عدالت و فساد 

نگرانی داریم
ایزدخواه با بیان این که در بحث عدالت و فساد به 
شدت نگرانی داریم، تصریح کرد: نگرانیم که ستادهای 
حاکمیتی شبه دولتی به اسم رد دیون چاق تر شوند. در 
طرح مولدسازی مشخص نیست که اولویت واگذاری 
با چه کسی است. در خصوصی سازی که سیاست کلی 
داشــت و اولویت ها با تعاونی های فراگیر بود، به آنها 
واگذار نشد. طبعا اولویت واگذاری در طرح مولدسازی 
آقازاده ها، نهادهای وابسته و خصولتی ها هستند که در 
راس ایــن واگذاری ها خواهنــد بود. من امیدواری به 
موضوع اتاق شیشــه ای ندارم. این که بخواهیم کسری 
بودجه و مشــکلات ساختاری را با فروش اموال حل 

کنیم، هنر نیست.
وی در رابطه با بحث فســاد در طرح مولدسازی 
گفت: آیا بررســی شده اســت که اعضای هفت نفره 
تضاد منافع دارند؟ آیا اعضایی که با چنین اختیار تامی 
می توانند خودشــان برای خودشان آیین نامه بنویسند 
و خودشــان نظارت کنند و مجلس و قوه قضائیه حق 
ورود نداشــته باشند، آیا نباید خودشان عاری از تضاد 
منافع باشند؟ آقایی که فرزند هیات مدیره فلان هلدینگ 
اســت و عضو هیات هفت نفره است اجازه حق رای 
در این هیات دارد. آیا اینها اول ملزام شــده اند که تمام 
اعضای درجه یکشــان نباید در حوزه اقتصادی باشد 
و بعد عضو این هیات هفت نفره شوند؟ ستاد اجرایی 
فرمــان امام)ره( چه تضمینی دارد که در آینده به خاطر 
ارتباطش با کسانی در این هیات ۷ نفره، خریدار عمده 

اموال دولتی نشود؟
مهمترین راه حل کســری بودجه انقطاع 

بودجه از نرخ دلار است
وی در رابطه با بحث کســری بودجه عنوان کرد: 
ریشه های کسری بودجه چیست؟ در اصلاح ساختار 
بودجه قانون و احکام داریم و همه چیز مشخص است. 
مثلا گفته شده رابطه مالی نفت و دولت باید شفاف شود 
که نشده است و هر ساله شاهدیم که وضع موجود حفظ 
می شــود. ساختار وزارت نفت چرا اصلاح نمی شود. 
مهمترین راه حل کســری بودجه انقطاع بودجه از نرخ 
دلار اســت و قانون هم در این رابطه دارد. دولت باید 
مصــارف ریالی خود را جــدا بیاورد و مصارف ارزی 
خــود را نیز باید جدا بیاورد تا معیشــت مردم به نرخ 
دلار وابســته نباشد. شــرکت های دولتی بی انضباط، 
کاغذی، صــوری و... را باید اصلاح می کردیم چراکه 
کلــی از منابع را می گیرند و کاری هم انجام نمی دهند. 
اگر پالایشگاه هایی که در خصوصی سازی واگذار شد 
امســال بیش از ۳۰۰ هزار میلیارد تومان سود خالص 
داشــتند، اگر دیرتر واگذار می شــد این مبلغ را امسال 
به نفع دولت در خزانه داشتیم و کسری بودجه مرتفع 

می شد.
درس های تلخی که از خصوصی سازی 

گرفتیم در طرح مولدسازی اعمال نکردیم
ایزدخواه با بیان این که مجلس و دیوان محاسبات 
از بعد نظارت در خصوصی ســازی ورود کرده اند اما 
هیچ گاه این نظارت هــا مبنای عمل قرار نگرفته، بیان 
کرد: این مصوبه نشــان می دهد درس های تلخی که از 
خصوصی سازی گرفتیم را اعمال نکردیم و تجربیات 

تلخی که از این روش حاصل شــد، در این مصوبه دو 
صفحه ای دیده نشده اســت. قبل از نظارت قاعده ای 
وجود ندارد که کدام اموال، به چه کسانی و با شیوه ای 
واگذار شــود یا به فروش برسد. در مولدسازی همان 
قانون خصوصی ســازی را هم نداریم که این فروش 
فقط فروش ملک است یا تحت تملک دولت به شرط 
احیاء و مولدسازی باشد و هیچ تضمینی وجود ندارد 
که طرح مولدسازی همان فروش و حراج اموال نباشد.
عضویت رئیس سازمان برنامه در هیات 

۷ نفره مولدسازی، نوعی تناقض است
وی با بیان این که نکته دیگر این اســت که رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه نیز عضو هیات ۷ هفت نفره 
اســت، اظهار کرد: این نوعی تناقض اســت چرا که 
سازمان برنامه خود ذی نفع پول درآوردن و پول خرج 
کردن است. معمولا نگاه این سازمان این گونه است که 
هرچه برایش منابع خلق شــود و هرچه از هزینه های 
آن کم شــود، خوب است. این که منابع این سازمان از 
کجا قرار است تهیه شود در مصوبه مولدسازی مطرح 
نشده است. این عضو هیات رئیسه کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس در خصوص تبعات طرح مولدســازی 
دارایی هــای دولت، عنوان کرد: اولا در انتهای آن یک 
برجام اقتصادی خواهیم داشت، یک طبقه سرمایه دار 
رانتــی متصل به دولت خلق خواهد شــد، شــورای 
هماهنگی سران به نوعی تبدیل به شورای رهبری سران 
می شود و اختیارات فراقوه ای، فراقانونی و فراقضایی 
پیــدا خواهد کرد. در پروژه های دولتی نیمه تمام دیگر 

کسی ورود نمی کند.
ایزدخواه در بیان پیشنهاداتی در خصوص طرح 
مولدســازی دارایی های دولت، تصریح کرد: راه های 
بالفعل موجــود داریم که اگر بخواهیم اموال و املاک 
دولت را مولد کنیم راه هایی وجود دارد. اولا برای این که 
ســرمایه مردم را به میان بیاوریم باید انواع روش های 
جمع ســپاری را ایجاد کنیم تا این سرمایه را به میدان 
بیاوریم که یک شیوه آن شرکت های سهامی عام است. 
تعاونی های فراگیر ملی یکی دیگر از روش ها اســت 
که باید به میــدان بیایند و به آنها اختیار بدهیم چراکه 
به شدت به عدالت نزدیکند و ظرفیت های خرد مردم 
را تجهیــز و توانمنــد می کنند و امــکان ورود آنها به 

عرصه های بزرگ اقتصادی را ایجاد می کند.
با ادغام شــرکت های کوچــک می توان 
فرصت های بــزرگ تولیدی و صنعتی ایجاد 

کرد    
وی افزود: روش دیگر ایجاد کنسرســیوم های 
صنعتی از شرکت های کوچک و متوسط است. در حال 
حاضر انبوه شرکت کوچک و متوسط داریم که اگر در 
قالب کنسرسیوم تجمیع شوند می توانند فرصت های 
بــزرگ تولیدی و صنعتی ایجاد کنند. رهبری نیز بارها 
تاکید کرده اند که کارگاه های کوچک توانمند شوند و 
در تمام حوزه ها می شــود این شرکت ها را بسیج کرد. 
همچنین راهکار دیگر احیای رای کشــاورزی توسط 
تشکل های جمعی بهره برداری است. امروز در کشور 
انبوهی از تعاونی های تولید، روستایی و شرکت های 
ســهامی زراعی داریم و یکــی از بهترین قانون های 
تولیدی کشاورزی در دنیا را داریم و اگر اراضی خفته 
دولتی را به جای این که بفروشیم به شرط احیاء به این 
مراکز واگذار کنیم قطعا از آن استقبال خواهند کرد و اگر 
این اقدام انجام شود هم مهاجرت معکوس در روستاها 

انجام می شود و نخبگان نیز به کار گرفته می شوند.
عضو هیات رئیســه کمیســیون صنایع و معادن 
مجلــس گفت: طرح مولدســازی دارایی های دولت 
هم در نوع نگاه گفتمانی به اقتصاد، به شــدت انحراف 
دارد، هم در شیوه فسادزاست و به جریان سازی فساد 
در کشــور کمک می کند و هم این که به لحاظ عدالتی 
به شــکاف بیشــتر طبقاتی می انجامد و طبقه جدید 
سرمایه سالار متصل به حاکمیت را منسجم تر می کند 
و هم ضد مردمی ســازی دولت و احیای منابع است. 
منابع در نهایت به قیمت غیرواقعی واگذار خواهد شد 
و ایــن منابع لزوما تبدیل به خلق فرصت برای اقتصاد 
نخواهد شد و صرفا هزینه جاری بروکرات های دولتی 
را تامین خواهد کرد. همچنین طرح مولدسازی تفاوت 
فاحشــی بین وزارت آموزش و پرورش و بهداشت و 

سایر وزارتخانه ها ایجاد می کند.
بــا مصوبه مولدســازی، مجلس و قوه 

قضائیه وتو شدند
در مصوبه مولدسازی دارایی های دولت، مجلس 
و قوه قضائیه به نوعی وتو شــده اند و به جای این که به 
نهاد جمهوریت در کشور اعتماد شود و اختیارات لازم 
را از این نهاد دولت اخذ کند قانون را دور زده و بدعتی 
گذاشته شده و شورای سران را تبدیل به شورای رهبری 
می کند. همچنین به تدریج همچنان که مجلس از طرف 
ستاد ملی کرونا، شورای عالی انقلاب فرهنگی، مجمع 
تشخیص و هیات عالی نظارت وتو می شود، این بار نیز 
از طرف سران هم وتو شد و دیگر نمی توان از این مقوله 
دفاع کرد که مجلس در راس امور قرار دارد. وی افزود: 
ما معتقدیم باید اعتراضمان را ادامه دهیم و با نمایندگان 
هم در حال مذاکره هستیم که نامه ای را خطاب به رهبر 
معظم انقلاب بنویسیم. نماینده مردم تهران در مجلس 
شــورای اسلامی در رابطه با نشست غیرعلنی مجلس 
برای بررســی موضوع مولدسازی دارایی های دولت، 
گفت: دعوای آقای قالیباف این بود که این مصوبه خارج 
از قانون نیست و در آیین نامه ها قانون را رعایت خواهیم 
کــرد، اما در این مصوبه مــا این موضوع را نمی بینیم. 
استدلال ایشان بیشتر در رابطه با ترس مدیران از اجرای 
قوانین مربوطه در خصوص مولدسازی بود که گفتند 
راهی جز این نداشــتیم که اختیار تام بدهیم که بتوانیم 
جلــوی این تــرس را بگیریم. اما در قبل گفتم که باید 
مقاومت هایی که در سیستم وجود دارد، اصلاح شود.

عضو هیات رئیسه کمیسیون صنابع و معادن مجلس شورای اسلامی مصوبه مولدسازی دارایی های دولت را از سه منظر دارای ایراد دانست 
و گفت: این مصوبه، مجلس و قوه قضائیه را وتو می کند در خصوص عدالت و فساد نگرانی ایجاد می کند.

رئیس  سیاســی-  ســرویس 
کمیســیون تلفیق بودجه با اشــاره به 
اینکه در حال فاصله گرفتن از اهداف 
هدفمندی هســتیم، گفت: اگر روال 
سال های گذشــته در تبصره ۱۴ ادامه 
پیدا کند، ســاختار کسری های پنهان 

بودجه افزایش خواهد یافت.
سیدشــمس الدین حســینی در 
جلســه علنی مجلس شورای اسلامی 
در خصوص گزارش کمیسیون برنامه 
و بودجه و محاسبات در مورد بررسی 
عملکــرد منابع و مصارف هدفمندســازی یارانه ها با محوریت تبصره )۱۴( 
قانون بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور، گفت: از هیأت رئیسه مجلس برای اینکه 
به دلایل مختلفی موضوع بودجه در دســتورکار قرار گرفت تا لایحه بودجه 
۱۴۰۲ با دقت بیشــتری بررســی شود تشکر می کنم. تبصره ۱۴ قانون بودجه 

که به موضوع هدفمندی اختصاص دارد را بررسی می کنیم.
نماینده مردم تنکابن در مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: تبصره ۱۴ 
بودجــه اجتماعی به موازات ردیف های اجتماعی در قانون بودجه نیســت، 
بلکه با هدف مدیریت نظام انرژی و نظام حمایت هدفمندی یارانه ها صورت 
گرفت. در ســال های اخیر از این هدف فاصله گرفته ایم و شــیوه برخوردی 

که با بازار و حامل انرژی انجام می دهیم، در جهت بهبود ساختار نیست.
وی تاکید کرد: اگر روال ســال های گذشته در تبصره ۱۴ ادامه پیدا کند، 
ساختار اقتصاد کشور بدتر و کسری های پنهان بودجه افزایش خواهد یافت 
و اگر روند ادامه پیدا کند، تا ۲ ســال آینده باید از بودجه عمومی به صندوق 

هدفمندی یارانه ها کمک کنیم.
حسینی بیان کرد: ما در حال فاصله گرفتن از اهداف مربوط به هدفمندی 
هســتیم، اینکه مثلًا در سال گذشــته برای تبصره ۱۴، ۶۳۰ همت پیش بینی 
شــده بود و در ســال آینده ۶۶۰ همت پیش بینی شده مسئله ما نیست. مساله 
این اســت که آیا ناکارآمدی در حوزه انرژی وجود دارد و یا این که مصارف 
بــالا رفته یا خیر. وضعیت به گونه ای بوده که هر ســال تراز مصرف بدتر از 
سال قبل بوده و احتمالاً در سال آینده هم بدتر می شود. با ادامه این وضعیت 
باید از بودجه عمومی به بودجه هدفمندی دهیم و کسری ها هم افزایش پیدا 
می کند. مصرف داخلی زیاد شــده و صادرات هم کم می شود. باید فکری به 

حال این وضعیت کنیم.

ســرویس سیاسی- سخنگوی 
کمیســیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۲ 
با بیان این که عوارض خروج از کشور 
در ســال آینده ۲۰ درصد افزایش پیدا 
می کند گفت کــه ۱۵ درصد معافیت 
مالیاتــی بــرای والدین دارای ســه 
فرزند بیشــتر در نظر گرفته شــده و 
همچنین کمیســیون تصویب کرد که 
خودروســازان باید تمام خودروهای 

خود را در بورس کالا عرضه کنند.
رحیم زارع در حاشــیه جلســه 
علنی مجلس شــورای اســلامی در 
جمع خبرنگاران در توضیح آخرین مصوبات کمیســیون تلفیق ۱۴۰۲ گفت: 
کمیســیون تلفیق تصویب کرد که کلیه واحدهای آموزشــی مدارس دولتی 
وزارت آمــوزش و پرورش در صــورت رعایت الگوی مصرف از پرداخت 
هزینه های برق، گاز و آب معاف هســتند همچنین وزارت راه و شهرســازی 
مجاز شد در راستای نگهداری راه های کشور و تجهیزات توسعه رادارخانه ها 
جهت مقابله و پیشــگیری از بلایای طبیعی نسبت به واردات ماشین آلات و 
تجهیزات مورد نیاز سازمان راهداری با عمری کمتر از پنج سال با استفاده از 

معافیت عوارض و حقوق گمرکی و بازرگانی اقدام کند.
وی ادامه داد: همچنین کمیســیون تصویب کرد: عوارض خروج کشور 
۲۰ درصد افزایش یافت که این میزان جهت زیرســاخت های گردشــگری 
هزینه خواهد شــد. ســخنگوی کمیســیون تلفیق لایحــه بودجه ۱۴۰۲ در 
خصوص مصوبه دیگر این کمیسیون اظهار کرد: یک درصد از منابع حاصل 
از وصول عوارض کالا و خدمات سازمان های مناطق  آزاد صرف اشتغال در 
کمیته امداد به میزان ۶۰ درصد و سازمان بهزیستی به میزان ۴۰ درصد می شود؛ 
در ســال آینده نرخ چهار درصد حقوق گمرکی واردات کالاهای اساســی و 

دارو از چهار درصد به یک درصد تقلیل پیدا می کند.
زارع اظهار کرد که معافیت والدین برای فرزند ســوم به بالا به میزان ۱۵ 
درصد تعیین شــد؛ علاوه بر این کلیه طرح هــای زودبازده و عامل منفعه که 
توســط نیروهای بسیجی در بسیج سازندگی و گروه های جهادی در مناطق 
محروم و کم برخوردار روســتایی و شهری و شهرســتان ها اجرا می شود از 

پرداخت هرگونه مالیات و عوارض معاف شدند.
وی ادامه داد: طبق مصوبه دیگر کمیسیون، کلیه رده های بسیج مستضعفین 
)پایگاه ها و حوزه های بسیج(، پاسگاه ها، کلانتری ها و موزه های دفاع مقدس 
از پرداخت حق انشعاب برق، گاز، آب و فاضلاب، تلفن، عوارض شهرداری 
و شمارش گرها و کلیه خدمات دولتی و عوارض معاف شدند؛ هزینه دادرسی 
شــورای حل اختلاف در دعاوی مالی به معادل ۸۰ درصد هزینه دادرســی 

رسیدگی به این دعاوی در محاکم دادرسی افزایش پیدا می کند.
ســخنگوی کمیســیون تلفیق لایحــه بودجه ۱۴۰۲ گفــت: همچنین 
کمیســیون تلفیق تصویب کرد که شــرکت های خودروساز داخلی موظف 
هستند تا براساس برنامه تولیدی طبق بند ۵ ماده ۵۸ قانون اجرای سیاست های 
کلی اصل ۴۴ قانون اساسی به تصویب شورای رقابت می رسد، از ابتدای سال 
آینــده خودروهای تولیدی خود را از طریق بورس کالا و براســاس ضوابط 
مربوطه عرضه کنند شورای رقابت موظف است براساس بند ۵ ماده ۵۸ قانون 
اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴ تا پایان فروردین ماه سال آینده قیمت جدید 
خودروها را براســاس آنالیز هزینه تمام شــده و با در نظر گرفتن هزینه های 
تحقیق و توســعه و هزینه های مالی مرتبط با فعالیت های تولیدی مورد تایید 

حسابرس محاسبه و در بازه های حداکثر سه ماه مجددا بروزرسانی کنند. 
شــرکت  بورس کالا موظف است ۸۵ درصد مابه التفاوت قیمت کشف 
شــده در بورس کالا و قیمت مصوب شــورای رقابت را به حســاب تمرکز 
وجوه وزارت کشــور و ســازمان شــهرداری ها و دهیاری ها واریز کند تا به 
منظور توسعه حمل و نقل عمومی درون شهری متناسب با شاخص جمعیت 
و محرومیت در قالب پرداخت به ذی نفع نهایی با نظارت وزارت کشــور در 

اختیار شهرداری ها قرار دهند. 
وی دربــاره ایــن مصوبــه توضیح داد: بــا این مصوبه شــرکت های 
خودروسازی باید کل تولیدات خود را در بورس عرضه کنند و مابه التفاوت 
قیمتی که شورای رقابت آنالیز می کند و همچنین قیمتی که در بورس عرضه 
می شــود، ۸۵ درصــد آن باید صرف حمل و نقل درون شــهری با اولویت 
مناطق محروم و کم برخوردار شــود. این مصوبه برای مقابله با ســوداگری 

و دلالی است.

حسینی رئیس کمیسیون تلفیق بودجه در جلسه علنی:

ما در حال فاصله گرفتن از اهداف مربوط 
به هدفمندی یارانه ها هستیم

زارع با اشاره به مصوبات کمیسیون تلفیق خبر داد:

افزایش ۲۰ درصدی عوارض خروج از 
کشور در ۱۴۰۲

وریا تکذیب کرد

خلاف قانون اساسی 

حکومت پهلوی 

»فیلمفارسی ساز« 

مصونیت در مولدسازی 

غرب گرایان 

اتفاقات تلخ 

تعهد بدهند 

تقصیر جمهوری اسلامی 

اخبار ویژه ...

اخیرا خبری مبنی بر خداحافظی »وریا غفوری« از فوتبال منتشر شد که کاپیتان 
ســابق استقلال این خبر را تکذیب کرد. در ساعات اخیر شایعات ضدونقیضی 
درباره خداحافظی وریا غفوری در فضای مجازی مطرح شد و اخبار غیررسمی 
حکایت از پایان دوران فوتبالی کاپیتان سابق استقلال در سن ۳۵ سالگی داشت. 
شایعه خداحافظی غفوری از دنیای فوتبال به سرعت در فضای مجازی فراگیر 
شد، اما کاپیتان سابق استقلال این خبر را تکذیب کرد. غفوری در پایان نیم فصل 
اول از تیم فولاد خوزستان کنار رفت  و در مهلت نقل وانتقالات زمستانی با تیم 
جدیدی قراردادی به امضا نرســاند. با اینکه باشــگاه های تراکتور، پیکان و نفت 
مســجد سلیمان خواهان این بازیکن باتجربه بودند، اما ظاهراً یک سری مسائل 
غیرفوتبالی مانع قرارداد او با باشگاهی جدید شده است. شنیده می شود احتمال 

حل شدن این مشکلات و ادامه فعالیت وریا وجود دارد .

جمهوری اســلامی نوشــت: مصوبه مولد ســازی، علاوه بر اینکه از نظر 
محتوائی به منزله کنار زدن قانون اساسی است، خود اینکه سران قوا اقدام به وضع 
قانون کنند و قوانین مصوب مجلس شورای اسلامی را ملغی الأثر اعلام نمایند، 
دور زدن قانون اساسی است. وقتی قانون اساسی توسط مدیران ارشد نظام نادیده 
گرفته شود، نمی توان از مدیران رده های پائین انتظار رعایت قانون را داشت. اینکه 
در نظام جمهوری اســلامی، قانون کنار گذاشــته شود و اراده و تصمیم و دستور 
حاکم شود، نه تن ها به معنای حل مشکل نظام نیست بلکه نظام را دچار مشکل 
کردن است. همانطور که اهل نظر همواره گفته اند، وجود قانون بد بهتر از قانون 
نداشتن است کمااینکه صبر کردن و ساختن با قانونی که قدرت حل مشکل ندارد 
بهتر از نادیده گرفتن یا دور زدن آنست. اگر با قانون، اعم از قانون اساسی یا عادی، 
مشکل دارید برای تغییر و بهینه سازی آن اقدام کنید نه اینکه آن را دور بزنید و با 
تصمیم و دستور و فرمان درصدد حل مشکل برآیید. البته روشن است که وجود 

مشکلات موجود، ربطی به قانون ندارد بلکه از ناتوانی مدیریتی ناشی می شود.

حسین مظفر عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: امروز نیز که بحث 
دموکراسی مطرح شده آشکار است ملت نمی تواند سست و بی اراده و در انزوا 
باشد و حاکمیت توسط قدرت خارجی اداره شود و شاه به زن و فرزند تاجگذاری 
را واگذار کند آن هم بدون نظر مردم؛ این تحقیری بود که مردم احساس می کردند 
لذا ملت اســاس این نظام سیاســی را قبول نداشتند و براساس آموزه های شیعی 
معتقد بودند باید ولایت فقیه جانشین این حاکمیت شود که استمرار ولایت انبیا 
و امامان معصوم است. او یادآور شد: وقتی مردم به حکومتی اعتقاد نداشته باشند 
و آن را باطل بدانند باید با باطل مقابله کرد. عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
گفت: مردم ما به حاکمیت زمان شاه اعتقادی نداشته و آن را مشروع نمی دانستند، 
آنان نظام شاهنشاهی را وابسته به آمریکا می دانستند که رای آنان اصلا نقشی در 
این نظام نداشت، حکومت پهلوی نه از طرف مردم و نه از جانب خدا مقبولیت 

و مشروعیتی نداشت.

کیهان بعد از عدم حضور کیومرث پوراحمد در اکران فیلمش در جشنواره 
فجر نوشت: از پور احمد، خاطرات »قصه های مجید« و فیلم هایی مانند »عینک« 
و »آلبوم تمبر« و حتی سریال »سرنخ« در ذهنمان باقی مانده، اما به نظر می آید آن 
پوراحمد بعد از دو فیلمفارســی »گل یخ« و »نوک برج« )به جز فیلم »اتوبوس 
شــب«( بدجوری در سرازیری قرار گرفت به طوری که با فیلم های »کفش هایم 
کو؟« و »۵۰ قدم آخر« و »تیغ و ترمه«، فاتحه سینمایش را خواند. البته برخی براین 
باورند که بالارفتن ســن، فیلمسازان را دچار سقوط سینمایی می کند، اگر چنین 
باشد چگونه کوروساوای ژاپنی در ۸۰ سالگی فیلم اپیزودیک و ماندگار »رویاها« 
را جلوی دوربین برد و کلینت ایستوود در ۹۲ سالگی تازه ترین فیلمش را ساخت 
و بازی کرد و اســپیلبرگ امســال و در ۷۶ سالگی یکی از بهترین آثارش را تولید 
نمود؟ به نظر می آید اشکال کار جای دیگری است و خالی شدن سینمایی ربطی 
به ســن و ســال ندارد. از همین روی پوراحمد در فیلم »پرونده باز است« واقعا 

حرفی برای گفتن ندارد. 

علیرضا سلیمی عضو هیئت رئیسه مجلس با اشاره به جزئیات جلسه غیر 
علنی مجلس درباره طرح مولدسازی اظهار داشت: یکی از سوالات مهم نمایندگان 
بحث چگونگی اجرا کردن این موضوع و همچنین مصونیت قضایی بود که آقای 
قالیباف بیان کرد مصونیت به این معنا نیست که افرادی که در این هیئت حضور 
دارند بتوانند تخلفاتی انجام دهند قطعاً روی این هیئت نظارت هایی خواهد شد.

رضا تقوی نماینده تهران و عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
در جلســه مجلس در تذکری گفــت: از عفو حکیمانه و پدرانه رهبر انقلاب به 
مناسبت ایام دهه فجر که شادی سالگرد پیروزی انقلاب را دو چندان کرد تقدیر و 
تشکر می کنم. این عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
»برای آینده ایران و روی کار آمدن غرب گرایان امید بســته بودند، اما با روی کار 
آمدن دولت سیزدهم و مجلس یازدهم امیدشان ناامید شد«، تاکید کرد: با صراحت 

اعلام می کنیم غرب گرایان دیگر روی کار نخواهند آمد.

عادل نجف زاده نماینده مردم خوی در مجلس گفت: به لوازم گرمایشی به 
شدت نیاز داریم. سرما در منطقه بیداد می کند. مردم در سرمای زیر صفر درجه و 
بعضا منفی ۷ درجه در چادر ها زندگی می کنند. دو نفر از همشهری های عزیز ما 
نیز اخیرا به خاطر استفاده از زغال در داخل چادر به دلیل کمبود لوازم گرمایشی 
جان خود را از دست دادند. قطعا اگر زودتر به داد مردم نرسیم این اتفاقات تلخ 

بیشتر تکرار خواهد شد.

وزیر کشور گفت: در ارتباط با فیلترینگ دو شبکه اینستاگرام و واتس اپ تا 
زمانی که صاحبان این شبکه ها برابر چهارچوب قانونی عمل کنند و تعهد دهند، 
وزارت ارتباطات براساس تکالیفش عمل خواهد کرد در این زمینه منتظر پاسخ 
صاحبان این شــبکه ها هستیم، ولی هنوز جواب روشنی در این زمینه داده نشده 

است.

ابولقاســم طالبی، ســازنده فیلم »قلاده های طلا« در برنامه ســینمایی 
تلویزیون مهمان بهروز افخمی با اظهاراتی تند و تیز به زنان سینمای ایران که 
در حوادث اخیر اعلام موضع کرده بودند، حمله ور شــد. طالبی گفت: انگار 
بعضی از زنان ســلبریتی یائسه شدن را تقصیر جمهوری اسلامی می دانند. تا 
سنشان از ۵۰ سال بالاتر می رود، روسری خود را برمی دارند و به جمهوری 
اســلامی فحش می دهند. او با اشــاره تمسخرآمیز به یائسگی زنان خطاب به 
زنان ســینمای ایران گفت: شما اگر در جمهوری اسلامی نبودید و در آمریکا 
هــم بودید، این اتفاق برایتان می افتاد. تا دیروز جوان تر بودید و روی بورس 
بودید. خب هرکســی یک دورانی دارد؛ چرا به جمهوری اســلامی فحش 
می دهیــد؟ بهروز افخمی در واکنش به این اظهارات که روی آنتن زنده بیان 

شد، صرفا به خندیدن اکتفا کرد. 

 انتظــار ما از جنــاح اصولگرایی که حاکمیت را در دســت گرفته این اســت 
که کشــور را اصلاح ســاختاری و جراجــی اقتصادی کند. راه، این نیســت 
که اموال مردم را بفروشــیم و مشــکل روزمره ســازمان برنامه را حل کنیم.


